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ZPRÁVA DOZORČÍ KOMISE  

AKADEMICKÉHO SNĚMU AV ČR 

ZA OBDOBÍ OD LXIII. ZASEDÁNÍ  

AKADEMICKÉHO SNĚMU AV ČR 

  



Dozorčí komise Akademického sněmu AV ČR (dále jen „DK AS AV ČR nebo „DK AS““) 

se za období od LXIII. zasedání Akademického sněmu Akademie věd ČR (dále jen 

„AV ČR“) sešla celkem třikrát: 

 

27. 5. 2024 – 8. zasedání DK AS AV ČR 

 

Hlavním bodem programu byla diskuse na téma novely zákona č. 341/2005 Sb., 

o veřejných výzkumných institucích, účinné od 1. 1. 2024, a souvisejících změn 

interních předpisů AV ČR, vnitřních předpisů pracovišť AV ČR i dopadů do činnosti 

a organizačních postupů orgánů pracovišť AV ČR. Aktuální informace přednesl člen 

Akademické rady AV ČR (dále také jen „AR AV ČR“) Ing. Pavel Janáček, Ph.D., který 

se následně účastnil i věcné diskuse. Diskutováno bylo zejména zapojení AV ČR 

do mezirezortních připomínkových řízení a nastavení účinnosti vnitřního systému 

pro zachycení aspektů legislativních návrhů podstatných pro AV ČR a její pracoviště, 

včetně odborného zabezpečení, a průběhu jejich přijímání. Předmětem diskuse byly 

rovněž dopady novely zákona o veřejných výzkumných institucích na dozorčí rady 

a rady pracovišť, proces výběru a jmenování či odvolávání ředitelů a ředitelek 

veřejných výzkumných institucí AV ČR. 

 

 

21. 10. 2024 – 9. zasedání DK AS AV ČR 

 

Člen Akademické rady AV ČR prof. RNDr. Jan Vondráček, Ph.D., seznámil členy DK 

AS s aktuální situací ve věci připravované novely zákona o vysokých školách. 

Následující diskuse byla zaměřena zejména na oblast spolupráce akademických 

pracovišť s vysokými školami a na nové podmínky doktorských studijních programů.  

 

 

18. 11. 2024 – 10. zasedání DK AS AV ČR 

 

DK AS na svém v roce 2024 posledním zasedání projednala: 

- Zprávu o činnosti Akademické rady AV ČR za období od LXIII. zasedání 

Akademického sněmu AV ČR a  

- Zprávu o ekonomické situaci AV ČR a návrh jejího rozpočtu na rok 2025.  

 

Po následné diskusi vzala DK AS oba materiály na vědomí. 

 

DK AS opakovaně připomíná, aby Zpráva o činnosti AR AV ČR uváděla též informace 

o spolupráci s DK AS.  

 

Zpráva o činnosti AR AV ČR uvádí, že dva členové Rady pro výzkum, vývoj a inovace 

(dále jen „RVVI“) z AV ČR byli z RVVI odvoláni. Tato informace proběhla i v médiích. 

DK AS tuto věc se znepokojením sleduje. Jakkoliv si DK AS uvědomuje, že členové 



RVVI nezastupují zájmy svých mateřských institucí, přesto vznáší dotaz, jakým 

způsobem AV ČR tuto věc řešila a plánuje řešit do budoucna tak, aby pozice AV ČR 

v systému VaVaI nebyla oslabena. 

 

Zpráva o činnosti AR AV ČR dále uvádí, že AV ČR se neměla příležitost seznámit 

se zněním návrhu zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu ve verzi 

po zapracování připomínek před jeho předložením vládě. DK AS vznáší dotaz, jakým 

způsobem bude AV ČR vzniklou situaci řešit, aby pozice AV ČR v systému VaVaI 

nebyla oslabena. 

 

Dále DK AS projednala a schválila Zprávu DK AS AV ČR o její činnosti v období 

od LXIII. zasedání Akademického sněmu AV ČR. 

 
DK AS byla stručně informována RNDr. Martinem Bilejem, DrSc., místopředsedou 

a členem Předsednictva AR AV ČR o ukončení mimořádné veřejnosprávní kontroly 

Střediska společných činností AV ČR, v. v. i., provedené v návaznosti na závěry 

interního auditu č. 1/2023.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Návrh usnesení Akademického sněmu 

 
 
Akademický sněm  
 
schvaluje (s připomínkami) předloženou Zprávu Dozorčí komise Akademického sněmu 
AV ČR za období od LXIII. zasedání Akademického sněmu AV ČR. 
 


